

1. Record Nr.	UNINA9910964377503321
Autore	Bacher Wilhelm <1850-1913.>
Titolo	Die Anfänge der hebräischen Grammatik and Die hebräische Sprachwissenschaft vom 10. bis zum 16. Jahrhundert / / Wilhelm Bacher ; enlarged by Bibliographie der Schriften Wilhelm Bachers ; compiled by Ludwig Blau and supplemented by Denes Friedman
Pubbl/distr/stampa	Amsterdam, : John Benjamins Pub., 1974
ISBN	1-283-31461-4 9786613314611 90-272-8160-2
Edizione	[1st ed.]
Descrizione fisica	1 online resource (317 p.)
Collana	Amsterdam studies in the theory and history of linguistic science. Series III, Studies in the history of linguistics ; ; v. 4
Altri autori (Persone)	BacherWilhelm <1850-1913.> BlauLajos <1861-1936.> BlauLudwig FriedmanDenes
Disciplina	492.4/5
Soggetti	Hebrew language - Grammar - History
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Prefatory material in English. "And an article, Wilhelm Bacher, pioneer in the history of Hebrew linguistics, by Jack Fellman."
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references and index.
Nota di contenuto	DIE ANFANGE DER HEBRAISCHEN GRAMMATIK and DIE HEBRÄISCHE SPRACHWISSENSCHAFT VOM 10. BIS ZUM 16. JAHRHUNDERT -- Editorial page -- Title page -- Dedication -- Copyright page -- PREFACE -- Table of contents -- WILHELM BACHER PIONEER IN THE HISTORY OF HEBREW LINGUISTICS -- NOTES -- REFERENCES -- I. Bibliographie der Schriften Wilhelm Bachers. -- Nachtrag zu „L. Blau's Bibliographie der Schriften Wilhelm Bacher's -- Vorbemerkung. -- Die Anfänge der hebräischen Grammatik. -- 1. DieTraditionslitteratur. -- 2. Die Massora. -- 3. Die Vocalzeichen. -- 4. Das Buch Jezira. -- 5. Aharon ben Moses ben Ascher. -- 6. Der Gaon Saadja. -- 7. Jehuda Ibn Ko reisch. -- 8. Me n a c h e m b. Sarûk. -- 9. Dunasch b. Labrat. -- 10. Schlussbemerkung. -- Die Massora. Die hebräische Sprachwissenschaft. -- Litteraturnachweise. -- Die hebräische

Sprachwissenschaft. -- I. Ber Graon Saadja (892-942). -- II. Jehuda Ibn Koreisch (Ende d. 9., Anf. d. 10. Jahrh.). -- III. Menachem ben Sarûk (um 960) -- IV. Dunasch Ibn Labrat (um 960). -- V. Die Schüler Menachem's und Dunasch's. -- VI. Jehuda ben David Chajjûg. -- VII. Abulwalîd Merwân Ibn Ganâch. -- VIII. Spanische Sprachgelehrte -- IX. Abraham Ibn Esra (1092-1167). -- X. Joseph Kimchi (um 1150). -- XI. Moses Kimchi und David Kimchi. -- XII. Das dreizehnte Jahrhundert. -- XIII. Das vierzehnte Jahrhundert -- XIV. Das fünfzehnte Jahrhundert. -- XV. Der Anfang des sechzehnten Jahrhunderts. -- Literaturnachweise.

Sommario/riassunto

The present volume reproduces two still unsurpassed accounts of the flourish and eventual decline of Hebrew linguistic scholarship covering the period from the 10th to the 16th century, at a time when Christian scholars and theologians - as a result of the Reformation with its emphasis on the authority of the Bible - began to study Hebrew. These studies are Wilhelm Bacher's *Die Anfänge der hebraischen Grammatik* (Leipzig 1895) and *Die hebraische Sprachwissenschaft vom X. bis zum XVI. Jahrhundert* (Trier 1892). In addition, this volume contains a bibliography of Bacher's writings, c
